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Op 14 april 2025 stelden raadsleden C. Aafjes-van Aalst (Leefbaar Rotterdam) en E.P.J.
Verweij (VVD) ons schriftelijke vragen over Vermoedens fraude en uitbuiting in de
jeugdzorg (25bb002777).

Inleidend wordt gesteld:

Geacht college,

Leefbaar Rotterdam werd door een artikel van RTL Nieuws1 op de hoogte gesteld van
vermoedens van fraude en uitbuiting in de jeudgzorg die er landelijk zijn. Zo worden na
een steekproef van slechts 274 ervaringscertificaten (EVC's) ruim 50 medewerkers
geschrapt uit het register van de Stichting Kwaliteitsregister Jeugdzorg (SKJ). Dit komt
erop neer dat bijna 1 op de 5 onderzochte hulpverleners na deze steekproef moet worden
geschrapt uit dit register.
Een SKJ-registratie moet garant staan voor bekwaamheid en jeugdzorgverleners dienen
te voldoen aan strenge eisen voor hun vak. Nu blijkt dat tientallen jeugdhulpverleners niet
over deze vakbekwaamheid blijken te beschikken, gaan logischerwijs alle alarmbellen
rinkelen.
De zorgen rondom EVC's spelen al langer, de afgelopen jaren is het aantal bureaus dat
deze uitgeeft immers explosief toegenomen. Ook het aantal mensen met een EVC in de
jeugdzorg is gestegen. Dit terwijl politie, justitie en toezichthouders vermoedens van
grootschalige fraude en verbanden met de georganiseerde misdaad zien.
Wanneer criminelen zich binnen de jeugdzorg bevinden om jongeren die hier voor hun
eigen veiligheid zitten af te persen en te ronselen, is wat Leefbaar Rotterdam betreft het
einde zoek.

Hieronder volgen de vragen en onze beantwoording:

Vraag 1:
Herkent het college de geschetste problemen uit het RTL-artikel in de Rotterdamse
Praktijk van de jeugdzorg? Zo ja, om hoeveel gevallen gaat het in Rotterdam en
welke maatregelen zijn toen genomen?

1 rtl.nl/nieuws/onderzoek/artikel/5503824/fraude-jeugdzorg-skj-evc-controle-uitbuitingkwetsbare-jongeren
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Antwoord:
Ja, we herkennen de geschetste problemen. We registreren dit echter niet als zodanig in
onze systemen. Als ons onderzoek daar aanleiding toe geeft dan zullen er altijd
maatregelen worden genomen zoals uitsluiting of terugvordering.

Vraag 2:
Is er bekend of er aan de hand van de steekproef ook EVC's ingetrokken worden van
jeugdzorgmedewerkers die in Rotterdam werkzaam zijn of waren?

Antwoord:
Nee.

Vraag 3:
Herkent de wethouder een toename van infiltraties van de georganiseerde misdaad
binnen ons jeugdzorg systeem?Welke maatregelen worden hierom genomen?

Antwoord:
Er zijn steeds vaker signalen over georganiseerde criminaliteit in de verschillende
zorgwetten. Dit geldt dus niet enkel voor de jeugdzorg. Een deel van de maatregelen in het
actieplan Preventie en Aanpak zorgfraude zijn gericht om aan de voorkant vroegtijdig te
signaleren. Ook wordt daar waar mogelijk in nauwe samenwerking met landelijke
ketenpartners het netwerk van een malafide zorgaanbieder integraal aangepakt.

Vraag 4:
Hoe waarborgt het college dat alleen gekwalificeerde en gecontroleerde
professionals toegang krijgen tot jongeren in de Rotterdamse jeugdzorg?Wordt er
actief gecontroleerd op diploma's, EVC-trajecten en SKJ-registraties?

Antwoord:
Kwaliteitseisen zijn onderdeel van de voorwaarden voor contractering voor de jeugdzorg.
In de contracten met gecontracteerde zorgaanbieders zijn kwaliteitseisen opgenomen,
zoals geformuleerd in de Jeugdwet. Hoewel de verantwoordelijkheid van de juiste
papieren bij professionals hiermee bij de zorgaanbieders zelf ligt, besteden wij hier
aandacht aan tijdens onze gesprekmomenten met onze contractpartijen. We hebben hier
een gezamenlijke opdracht. Zijn er signalen die leiden tot een rechtmatigheidsonderzoek,
dan nemen wij gepaste maatregelen.

Vraag 5:
Welke rol speelt de gemeente Rotterdam in de toetsing en handhaving van
kwaliteitseisen bij gecontracteerde jeugdzorgaanbieders?

Antwoord:
Volgens de Jeugdwet is kwaliteit van de zorg belegd bij de Inspectie Gezondheidszorg en
Jeugd (IGJ). Zij kunnen toetsen en handhaven als ze vaststellen dat de kwaliteit van
zorgverlening onvoldoende is. Uiteraard ontvangen we van het IGJ deze rapporten en
ondernemen we actie wanneer een rapport daar aanleiding toe geeft.

Vraag 6:
Hoeveel meldingen van fraude, misbruik of grensoverschrijdend gedrag in de
jeugdzorg zijn de afgelopen drie jaar bij de gemeente of toezichthouders
binnengekomen?
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Antwoord:
Sinds januari 2022:

Fraudemeldingen alleen betrekking op Jeugdwet: 14
Fraudemeldingen betrekking op Jeugdwet in combinatie met Wmo: 42

Vraag 7:
Bestaat er in Rotterdam een laagdrempelig meldpunt voor jongeren en ouders bij
misstanden in de jeugdzorg? Hoewordt geborgd dat meldingen serieus worden
opgevolgd?

Antwoord:
'Zorgaanbieders zijn verplicht om een goede klachtenregeling te hebben. Dat is onderdeel
van hun kwaliteitssysteem en daar worden zij door een onafhankelijke partij op het
getoetst.

Afhankelijk van de inhoud van de klacht kunnen jongeren en ouders terecht bij:
De klachtencommissie van de zorgaanbieder, de Gecertificeerde Instelling (bij wet
verplicht) of het wijkteam die de jeugdhulp aanbiedt. Zij beoordelen de klacht en
kunnen daar een uitspraak over doen om samen tot een oplossing te komen.
Het Meldpunt Jeugdhulp Rotterdam,
Jeugdstem is de organisatie van vertrouwenspersonen in de jeugdzorg. Iedereen
die te maken heeft met jeugdzorg en daar vragen over heeft kan bij hen terecht.
College van Toezicht van de SKJ voor klachten over de manier waarop een
jeugdprofessional werkt.
Misstanden kunnen ouders/jeugdigen ook direct doorgeven aan het
burgermeldpunt van de Inspectie Gezondheidszorg en Jeugd.

Levert dat niet het gewenste resultaat op, dan kan men een klacht indienen bij de
gemeente die er onafhankelijk naar kan kijken en ingrijpen mochten er misstanden
worden geconstateerd. Daarna is het ook nog mogelijk, mocht het nog steeds niet goed
gaan, om een klacht bij de Kinderombudsman in te dienen.

Vraag 8:
Herkent de wethouder een patroon dat er als toedoen van personeelstekorten
weleens door de vingers gekeken wordt bij het verstrekken van een EVC?

Antwoord:
Nee.

Vraag 9:
Worden er, bijvoorbeeld aan de hand van het Actieplan Zorgfraude, maatregelen
genomen om onterechte afgifte van EVC's tegen te gaan? Zo jawelke? Zo nee, is de
wethouder bereid met maatregelen hiervoor te komen?

Antwoord:
Ja, zoals in actiepunt 11 beschreven zullen wij hierop strenger gaan toezien en is dit
onderdeel van de gesprekken die we met onze partners voeren.
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We hebben hier een gezamenlijke opdracht om hier ook bij onderaannemers scherp op te
zijn.

Burgemeester en wethouders van Rotterdam,

De burgemeester,

T.B. Versnel, L.b.




